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10 ianuarie 2018 Ultima „Timpul schimba florile campului, dar nu poate schimba stralucirea
aurului din adancuri.” Nicolae Iorga

Investiții de milioane de euro în Sănătate! „Toți diferiți. Toți egali“

Îngrijorător! 1 din 
4 copii este umilit în
școală. Constănțenii

contraatacă!
Reprezentanții elevilor constănțeni contraatacă

fenomenul bullying-ului cu campania „Toți diferiți.
Toți egali“. Potrivit statisticilor, 1 din 4 copii este
umilit în grupul de egali și 4 din 10 elevi au fost răniți
ca urmare a comportamentelor violente repetate ale
altor colegi. Fenomenul de hărțuire stă la baza
depresiilor și tulburărilor comportamentale în rândul
copiilor de vârstă școlară.

Consiliul Județean al Elevilor Constanța a
lansat, la începutul lunii, cea mai mare campanie
anti-bullying în folosul elevilor constănțeni. Bullying-
ul este un fenomen de hărțuire cu scopul de a-l umili
pe celălalt. Aceasta acțiune repetitivă poate produce
victimei răni emoționale și declanșează scăderea
încrederii în sine și în persoanele din jurul său. Mai
mult, aceasta poate cauza depresii și tulburări de
comportament (33,15%), excludere și dificultate în
relaționare (29,78%), gânduri suicidale (15,17%),

frică și anxietate (12,92%), criză de identitate și
singurătate (4,49%). În România, cifrele privind
fenomenul de bullying sunt îngrijorătoare, conform
unui studiu efectuat de Fundația „Salvați Copiii“.
Astfel, 1 din 4 copii este umilit în grupul de egali; 3
din 10 copii sunt excluși în mod repetat din cercul
de colegi; 4 din 10 copii au fost răniți ca urmare a
comportamentelor violente repetate ale altor colegi.

Proiectul „All different. All equal“, inițiat de
CJE, promovează conceptul anti-bullying și se va
desfășura în mai multe etape. Prima etapă constă
într-un concurs de postere tematice organizat de
CJE. „Scopul acestora este de a atrage atenția
asupra fenomenului extrem de periculos. Orice elev
poate participa trimițând lucrările la adresa de e-
mail cjeconstantabex@gmail.com, iar câștigătorii
desemnați de către Biroul Executiv vor avea ocazia
de a deveni noii graficieni ai Biroului de Presă CJE.
Deadline: 13 ianuarie, ora 12:00. Accesați pagina de
facebook a Consiliului pentru a rămâne la curent cu
desfășurarea campaniei:
https://web.facebook.com/cject/“, anunță
reprezentanții CJE. „Constat că fenomenul de
bullying a cunoscut o creștere semnificativă în
județul nostru și de aceea consider că lansarea unei
astfel de campanii este imperioasă. Mă bucură
impactul pozitiv pe care am reușit să-l obținem prin
postările noastre, vizualizate de aproximativ 8000
de persoane.” afirmă Tasnim Chazli, noul președinte
al structurii.  

Andreea ROGOVEANU
andreea.rogoveanu@telegrafonline.ro

Din acest an, constănțenii
vor putea afla mai rapid
dacă suferă de vreo boală

sau nu. Cea mai mare unitate
sanitară din județ - Spitalul Clinic
Județean de Urgență „Sf. Apostol
Andrei” (SCJU) Constanța - va fi
dotată cu aparatură medicală
performantă. Contractul pentru
achiziția echipamentelor a fost
semnat, marți, 9 ianuarie, de către
președintele Consiliului Județean
Constanța (CJC) - instituție care are
în subordine SCJU din punct de
vedere administrativ -, Horia
Țuțuianu, la București. „În prezența
premierului Mihai Tudose și a
ministrului sănătății Florian Bodog,
am semnat contractul de
achiziționare și livrare a unui
echipament de rezonanță magnetică
și a unui sistem de arhivare a
imaginilor medicale (PACS) către
Spitalul Clinic Județean „Sf. Apostol
Andrei” Constanța. Aceste
echipamente vor oferi posibilitatea
unei diagnosticări mai rapide și mai
precise. De asemenea, vor ajută și la
reducerea cheltuielor generate prin
achitarea serviciilor de imagistică
asigurate în acest moment de un
operator privat, iar fondurile
economisite vor fi redirecționate spre
alte secții cu deficiente“, a declarat
șeful CJC. El a adăugat că valoarea
acestor echipamente este
inestimabilă pentru Constanța, având
în vedere că oferă pacienților
posibilitatea de a fi diagnosticați mult
mai repede și cu precizie mai mare.
„Este esențial ca Spitalul Județean
Constanța să dețină echipamente
medicale performante, mai ales în
contextul în care, în timpul sezonului
estival, numărul pacienților crește,
având în vedere că, pe litoral, ajung
vara chiar și un milion de vizitatori“, a
punctat Țuțuianu.

Aparatura urmează să fie livrată
în următoarele luni și până la sfârșitul
anului vor fi operaționale. Noile
aparate vor fi instalate la parterul
Spitalului, în imediata apropiere a
Unității Primiri Urgențe. “Este un
mare avantaj pentru SCJU că
Ministerul Sănătății a alocat fonduri
pentru imagistică. Aparatura care
urmează să fie achiziționată ne
conferă două mari avantaje:
reducerea timpilor de așteptare
pentru pacienți, dar și a costurilor
care vor scădea semnificativ.” , a
declarat, la rândul său, managerul
SCJU, dr. Cătălin Grasa. 

ALTE DOTĂRI!

În afara SCJU, alte 33 de unități
medicale din țară și din Capitală vor
fi dotate cu echipamente de
imagistică de tip Computer Tomograf
(14), Rezonanță Magnetică Nucleară
(24) și 21 de sisteme informatice
PACS (tehnologie medicală de
imagistică utilizată pentru stocarea,
recuperarea, prezentarea și
partajarea imaginilor produse prin
radiografie, scanare CT, RMN).
„Sănătatea este o prioritate a
Guvernului, alături de educație și
infrastructură. Dotarea cu
echipamente medicale performante
este un pas important în asigurarea
serviciilor medicale de calitate. Pe de
altă parte, este normal ca fiecare
român să beneficieze de sprijin
atunci când are o problemă de
sănătate”, a afirmat premierul Mihai
Tudose. Șeful Executivului i-a
asigurat pe reprezentanții
autorităților locale și pe managerii de
spital prezenți la ceremonie că au un
partener în Guvern în
responsabilitatea lor de a aduce
îmbunătățiri sistemului medical.
„Astăzi (marți, 9 ianuarie, n.r.)
îndeplinim o promisiune din
Programul de Guvernare, care
prevede un Computer Tomograf (CT)
și un Rezonanță Mangetică Nucleară
(RMN) pentru fiecare spital care nu
are astfel de echipamente. Nu ne-am
limitat doar să bifăm o măsură, ci am
înlocuit și echipamentele vechi din
spitale, care nu mai puteau fi
utilizate. Pentru prima dată în istoria
sistemului public de sănătate, facem

achiziții de aparatură imagistică
medicală pentru a crea, la nivel
național, o rețea de imagistică
medicală sustenabilă și
interconectată”, a subliniat ministrul
Sănătății, Florian Bodog. Ministrul a
adăugat că este responsabilitatea
autorităților locale și a managerilor
de spital să asigure spațiile adecvate
pentru instalarea echipamentelor de
imagistică, pe care urmează să le
primească.

APARATURĂ MEDICALĂ DE
250 DE MILIOANE DE EURO

Achiziția aparaturii medicale
este finanțată din Acordul de
împrumut încheiat cu Banca
Mondială, în valoare totală de 250 de
milioane de euro, accesat în 2014, și
deblocat anul trecut. Pe lângă
achiziția de echipamente de
imagistică, Acordul cu Banca
Mondială mai prevede și construcția
de secții noi ATI și UPU, Centre de
mari arși, blocuri operatorii și
reabilitarea centrelor existente
pentru diverse specialități, precum și
achiziții de echipamente necesare în
secțiile de ATI, UPU, blocuri
operatorii, paliație, imagistică,
radioterapie și screening afecțiuni
oncologice.

RADIOTERAPIA La capitolul
contracte în derulare, Constanța este
din nou vizată, potrivit Ministerului
Sănătății. Vor fi dotate cu
echipamente de radioterapie 5
centre din țară, printre care și SCJU
Constanța, contractele urmând să fie
semnate în ianuarie.

DIAGNOSTICE mai rapide și precise
pentru pacienții constănțeni!

Președintele CJC, Horia Țuțuianu, a semnat, marți, în prezența
premierului Mihai Tudose, contractul de achiziționare și livrare a

unui echipament de rezonanță magnetică și a unui sistem de
arhivare a imaginilor medicale

Opt hoteluri de pe litoral, deţinute
de şase societăţi comerciale, au rămas
fără certificate de clasificare după un
control al Ministerului Turismului, arată
rapoartele companiilor către Bursa de
Valori Bucureşti. Cele opt hoteluri sunt:
Clăbucet din Neptun, deţinut de
Clăbucet Estival 2002, Romanţa din
Neptun, deţinut de Romanţa Estival
2002, Caraiman şi Terra din Neptun,
deţinute de Terra Estival 2002, Bâlea din
Neptun, deţinut de Bâlea Estival 2002,
Craiova şi Slatina din Neptun, deţinute

de Hotel Club Estival 2002, precum şi
Banat din Olimp, deţinut de Banat
Estival 2002. Companiile sunt listate pe
sistemul AeRO al bursei. În rapoarte se
precizează că societăţile au făcut
plângeri în instanţă împotriva proceselor
verbale de control. Conform legislaţiei,
certificatul de clasificare este
documentul care prezintă nivelul de
confort, calitatea dotărilor şi a serviciilor
prestate de hoteluri sau restaurante.
Controlul Ministerului Turismului a avut
loc în vara anului trecut.

Opt hoteluri celebre de pe litoral, lăsate fără stele!


